
                                       
 

1 
 

 Mødereferat (WorkZone 2022-017-02405) 
    
Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 22-05 
Dato: Onsdag d. 14.juni - 2022 kl. 12.30 – 14.00 (online) 
Referent: Mette K. Andersen 
Deltagere: Lone Leth Thomsen (formand), Tem Frank Andersen, Anders 

Bruun, Arthur Osnes Gottlieb (næstformand), Jakob Topholt 
Jensen, Stefan Profft Larsen, Oscar Larsen (til kl. 13.15) 
 
Observatører: Ulrik Nyman (vicestudieleder), Ulla Øland 
(studienævnssekretær) Christian Fillip Pinderup Nielsen 
(studenterstudievejleder) (til kl. 13.00) 
 

Afbud:  
 

Hans Hüttel, Peter Gjøl Jensen, Anders Aaen Springborg, 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra decentrale studievejledere 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Ansøgninger 
6. Høring over valgdata 
7. Høring vedr. ændringer i optagelseskrav 
8. Årets Underviser 
9. Meddelelser 
10. Evt. 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA/UN Asap Fremsende kommentarer ang. POWIAC/udlandsophold 
til DAT/SWug.  

MKA Asap Informere ansøgere om SNs beslutninger på 
dispensationsansøgninger 

MKA 5/8 
Informere AAU Valgsekretariat om at der ikke ønskes 
ændring i repræsentationsområdeopdelingen for 
studerende i 2022/23 

UN 1/7 Orientere Studieservice om mulige ændringer efter 
aftale med uddannelsesgrupperne. 

AOG Inden næste 
møde Indkalde stud.rep til møde om Årets Underviser 
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Mødereferat 
  

Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 
• Der er fremsendt 3 dispensationsansøgninger siden dagsorden blev fremsendt. 
• Der er intet bilag 3 (liste over behandlede sager siden sidste møde) 
• Herefter godkendes dagsordenen. 

  
 Ad. 2 Godkendelse af referat 

•  Godkendt 
 

Ad. 3 Status fra decentrale studenterstudievejledere 
• Der kommer jævnligt handlingsplaner som forberedelse til reeksamen ind til 

kommentering/godkendelse.  
• En del henvendelser fra potentielle studerende (flest er interesserede i SW, DAD og IxD, indtil 

videre har ingen spurgt specifikt på DVML) 
• Invitation til grundkursus for (nye) studievejledere 24-26 august. Studenterstudievejleder Christian 

deltager og videns deler til Kira. Hvis der er ansat en studenterstudievejleder til CS-KBH i august, 
skal vedkommende også inviteres med. 
 

Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupper.  
 

• DAT/SW: 
o Referat fra mødet d. 25. maj er fremsendt til studienævnets orientering 
o Uddannelsesgruppen har drøftet strategi ift. digitalisering på AAU og CS, 
o I forbindelse med aftagerpanelmødet d.20. maj har man drøftet udlandsophold og 

POWIAC-forløb (Project Oriented Work In A Company) på kandidatuddannelserne og om 
det evt. skal skrives ind i studieordningerne.  

o Viceinstitutleder (som også er formand for DAT/SWug) spørger 
studenterrepræsentanterne om de ville være mere interesserede i en 
kandidatuddannelse hvis den indeholdt et praktik/udlandssemester: 

• Tror praktik vil kunne trække flere studerende til, da de så vil kunne få 
mere erfaring under studiet. Det kan dog ikke sammenlignes med 
studiejob, da praktik er ulønnet, man få kun SU. 

• Udlandsophold er en ok mulighed, som det fungerer i dag, men ikke 
nødvendigvis noget man vil søge kandidaten for at deltage i. 

• Praktikophold på bacheloruddannelse er det måske lidt ”risikabelt”, da der 
måske er større risiko for at de studerende bliver ude i erhvervslivet 
fremfor at komme tilbage til (kandidat)studiet. 

• Hvis en studerende går ud i POWIAC er udfordringen om man kan 
gennemføre det alene (uden en gruppe). AB informerede om at man på 
IxD opsøger mere samarbejde om virkelighedsnære cases i samarbejde 
med virksomheder. Ikke nødvendigvis POWIAC, men hjælp til at få skabt 
kontakt mellem virksomhed og gruppe. 

• På HUM har man 1 dedikeret VIP, der bruger ca. 75% af sin tid på at få 
skabt kontakter med erhvervslivet og administrerer kontrakter, mv. når de 
studerende får godkendt et forløb. 

o Kommentarer sendes til uddannelsesgruppen (MKA/UN) 
 

• DVML:  
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde 

 
• BaIT: 
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o Referat fra mødet d. 8. juni er fremsendt til studienævnets orientering 
o Uddannelsesgruppen har snakket om hvordan uddannelsen påvirkes af opløsning af 

strukturen på 1. studieår fra E22, hvor vi får 1.+2. semester ud på institutterne.  
o Man har drøftet udfordringer på 4. semester, det er bl.a. semesterkoordinators opgave at 

få forklaret semesterets udformning med 3x10 ECTS ind i semesterbeskrivelsen, og støtte 
en bedre forventningsafstemning.  
 

•  IxD: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 
• CS-IT: 

o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  
 

• DAD:  
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde 

 
Ad. 5 Ansøgninger 

• Liste over behandlede sager siden sidste studienævnsmøde er ikke fremsendt til dette møde. 
Listen opdateres så vidt muligt frem til næstkommende studienævnsmøde (i august) 

 
• Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg (bilag 3a) 

o Studienævnet har modtaget ansøgning om 4. eksamensforsøg i kursusmodulet 
Datalogiens Matematiske Grundlag (DMG) på BaIT2.  

o Beslutning: Studienævnet godkender med kraftig opfordring til at søge hjælp til 
selvhjælp. (MKA informerer ansøger) 
 

• Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg (bilag 3b) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om 5. eksamensforsøg i kursusmodulet 

Programmeringsparadigmer (PP) på SW7.  
o Beslutning: Studienævnet giver dispensation til yderligere eksamensforsøg, men betinger 

at eksamen først tages i næste ordinære eksamenstermin så undervisningen i 
kursusmodulet kan følges igen i E22-semesteret. (MKA informerer ansøger) 
 

• Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg (bilag 3c) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om 5. eksamensforsøg i kursusmodulet 

Programmeringsparadigmer (PP) på SW7.  
o Beslutning: Studienævnet giver dispensation til yderligere eksamensforsøg, men betinger 

at eksamen først tages i næste ordinære eksamenstermin så undervisningen i 
kursusmodulet kan følges igen i E22-semesteret. (MKA informerer ansøger) 
 

 Ad. 6 Høring over valgdata 
• AAUs valgsekretariat har bedt studienævnene om at se på repræsentationsområdeopdelingen ift. 

valg af studerende til studienævnene ved valg ultimo 2022.  
• Pt. har vi ingen opdeling i campus eller uddannelse. Det blev drøftet om vi bør have en ”fast 

deltager” fra SW-KBH.  
• Beslutning: Studienævnet har pt. ingen ønske om repræsentationsområdeopdeling. Hvis ingen 

studerende fra Campus KBH vælges ind, tilbydes en plads til en fast observatør til den med flest 
stemmer. Samme, hvis alle studenterrepræsentanter er fra Campus KBH, så tilbydes en fast 
observatørplads til studerende fra Campus AAL (MKA informerer Valgsekretariat) 
 

Ad. 7 Høring vedr. ændringer i optagelseskrav 
• Studieservice/Optagelsen har fremsendt høring om ændring af adgangskrav til 

kandidatuddannelser for september 2023 samt evt. fastsættelse af krav til særlige fag opgjort i 
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ECTS. Skærpelser skal varsles på uddannelsernes hjemmesider minimum 1 år inden studiestart. 
Dvs. fra 1/9-2022 til optag E23 

• Der kan fx være erfaring/ønsker til indhold i adgangsgivende bacheloruddannelse, så potentielle 
studerende kan vurdere om de har mulighed for at blive optaget (specielt relevant for 
udefrakommende bachelorer) 

o Studienævnets kommentarer: 
o Vicestudieleder har vendt ovenstående med uddannelsesgrupperne for input og fremviste 

disses umiddelbare tanker for studienævnet:  
• Beslutning: Viceinstitutleder arbejder videre med uddannelsesgrupperne og indmelder evt ønsker 

til ændringer til Studieservice inden deadline 1/7. Opdatering til information på næste SNmøde. 
(UN) 

 
Ad. 8 Årets Underviser 

• Processen for at finde Årets Underviser under Studienævn for Datalogi er blevet sent igangsat  
• Der er indtil mødedato indkommet 40 nomineringer. Fristen er sat til 30. juni, hvorefter 

studienævnsnæstformand indkalder studenterrepræsentanterne for at vurdere indkomne 
nomineringer. Der lægges vægt på de gode/faglige argumenter, dvs. en kvalitativ udvælgelse. 

• Næstformanden ønsker at give de pæne ord videre til nominerede, og ikke kun til Årets 
Underviser. 

o Dette burde være uproblematisk hvis det blot sendes videre til de respektive undervisere 
på mail. 

• Beslutning: På næste studienævnsmøde afsløres hvem der er valgt, og lægges plan for 
offentliggørelse af ÅU 2022.(AOG og UØ) 

o For 2023 startes processen på aprilmødet. (MKA) 
 
Ad. 9 Meddelelser 

• Ingen 
 
Ad. 10 Eventuelt 

• Augustmødet rykkes evt. en dag, og afholdes online, så vi får flest mulig mødedeltagere. 
September-mødet bliver fysisk, så studenterrepræsentant skal guides til Campus AAL Resten af 
året forventes at være online møder. 

• God sommer til alle. 
  

 


